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Časopis sChOOL vzniká na ZŠ U Vr-
šovického nádraží v Praze.  
Na jaře 2018 byl zvolen nejlepším 
školním časopisem v Praze, v lis-

topadu 2018 nejlepším školním časopisem 
v České republice. Je vydáván za finančního 
přispění MČ Praha 10. Deváté (podzimní) čís-
lo vyšlo 11. listopadu 2019.

Škola se anglicky řekne „school“. A kdybyste to nevěděli , tak ta naše je i COOL. Má totiž svůj magazín sChOOL. V ruce držíte jeho 9. číslo.

„Tak tomu 
říkám pěknej 

bulvárek!“

ŠKOLA    
   v číslech Svátky
172
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19. 11.

28. 11.
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Tolika dveřmi můžete v naší 
škole projít.  115 dveří se 
podle našich propočtů nachází 
na 1. stupni, 57 na 2. stupni.

Takhle pěkně si výsknul jednoho pondělního večera Adam 
Kabát. Šli jsme fotit pana učitele Kříže na zkoušku 

sboru a zjistili jsme, jak se vlastně seznámil  
se svojí ženou. Čtěte na straně 15.

Na naší škole po-
užíváme celkem 
15 interaktivních 
tabulí. Klasických 
tabulí, na které 
učitelé píšou kří-
dou, máme 20.

Den bez pětek
Na tento den připadá Me-
zinárodní den student-
stva. Letos se v Česku váže 
k třicetiletému výročí 
„sametové revoluce“.  Ale 
my navrhujeme zavést ale-
spoň na naší škole DEN BEZ 
PĚTEK. Učitelé by v ten den 
neměli právo dát žákovi 
pětku. Kdyby toto pravidlo 
porušili, postižený žák by 
jako odškodnění dostal jed-
ničku. ◄

Záchodový den
SVĚTOVÝ DEN TOALET oprav-
du existuje a my ho uctíme 
Velkou typologií chování 
na WC na stranách 10 a 11) 
a tím, že ten den po sobě 
všichni spláchneme a umyje-
me si ruce. ◄

Den ve žluté
Tento den je Mezinárodní 
EZINÁRODNÍ DEN NEKUPOVÁNÍ 
NIČEHO. Opravdu! Časopis 
sChOOL vám ale milosti-
vě dovolí něco si kou-
pit. A sice něco žlutého. 
Určitě jste si všimli, 
jak je momentálně popu-
lární žlutá barva. Množí 
se nám tu mikiny, boty 
a tak dále. A tak pojď-
me společně oslavit ŹLUTÝ 
DEN. Vemte si třeba žlu-
té tričko, žlutou čelen-
ku a pojďme pogratulovat 
podzimnímu slunku. No 
a taky si u toho můžeme 
udělat hromadnou nažlout-
lou fotku. ◄  

Pozitivní ohlasy budí místnost v ku-
loárech nazývaná „u kulatého stolu“. 
Kolem něho stojí raz, dva, tři... 
celkem jednadvacet zelených židlí. 

Re
da
kc
e

Pište nám na e-mail:
school.zsvrsovicka@gmail.com 

  

sChOOL
zákulisí

sChOOL
hláška

sChOOL
kalendář

Foto: Táňa Bobáková

Navrhujeme slavit 
staré i nové svátky. 
Tradice se vyvíjejí!

Sedujete 
webové 
stránky 
školy 
zsvrsovicka.
cz, Facebook ZŠ 
U Vršovického 
nádraží v Praze 
nebo Instragram 
školy, kde vás 
informujeme na-
příklad o svých 
úspěších. 

Adam Kabát 
při dýňovém 
pózování fo-
til modelku 

Valinku a mo-
dela Vláďu. Ať 
žije podzim! 

Dočtete se 
tam o ne-
dávných 
triumfech 
ve stolním 

tenise (šlo to hlavně 
holkám) nebo ve vý-
tvarných soutěžích. 
V jedné z nich per-
lili kluci ze třídy 
paní učitelky Ilony 
Voříškové a získali 
cenu přímo od primá-
tora! (Více se dozví-
te na straně 13.) ◄

Už brzy spustíme nový 
kanál sChOOL TV! 
Mimo jiné pro vás 

chystáme diskuzní pořad 
Zpověď na červeném gauči.   

Sociální  
sítě

PLÁNY!

Foto 
na titulce

Text: Lili Nguyen a sChOOL 
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Jak proběhlo zářijové dopoledne, které nás 
mělo připravit na kruté chvíle? 

MASKY, JEDY, 
KULOMETY
Napsala: Eliška Horváthová 
Foto: -ab-

sChOOL
news

sChOOL
news

Jednoho krásněho 
zářijového dne se 
uskutečnil  branný 
den na hříšti školy. 
Chodili jsem po sku-

pinkách po jednotlivých 
stanovištích,  a proto byl 
celkem klid. Na první za-
stávce  nám voják řekl něco 
o výzbroji a taky 
jsme si pěkně 
zaběhali. Rotný 
Milan Kadrnka 
byl přísný muž 
a jednou na nás 
mocně zařval: 
„Nehoupejte si 
s rakví, páťáci!“ 
Na druhém stano-
višti nám pora-

dili, co si zabalit v nou-
zové situaci, třeba když 
hoří. Nebo kdyby nastala 
potopa. Dál sme šli na malé 
hříště a dozvěděli jsme se, 
jak poskytnout první po-
moc. To je důležité! Věděli 
jste třeba, jak rychle má 
probíhat masáž srdce? Sto 
až sto dvacet „masážáků“ 

za minutu. Taková 
pomůcka je, že 
si u toho můžete 
zpívat „Rolničky, 
rolničky“. (Neumím 
si ale představit, 
že bych si při 
záchraně člověka 
prozpěvovala...) 
U parkoviště jsme 

si mohli čichnout k jedovatému 
plynu, samozřejmě jen malinko, 
a taky jsme si zkusili plynové 
masky. Mimochodem – pozná-
te, čí obličeje se skrývají 
na fotkách?  
Na stanovišti se zbraněmi 
jsme se dozvěděli, že když na-
močíte zbraň s názvem „kalaš-
nikov“, můžete ji pak vyhodit. 
Kdežto samopal ne, ten je tedy 
lepší. Mohli jsme si i vyzkou-
šet tři výstřely. Já jsem se 
ale nezapojila, protože bych 
určitě zbraň chytla obráceně 
a s největší pravděpodobností 
bych se zastřelila. (Omylem.) 
Celá akce trvala cca tři 
vyučovací hodiny, tak-
že docela dost. ◄

Naše škola je zase 
o něco gramot-
nější, alespoň co 
se týká financí. 

V září k nám do ško-
ly přišla na jedno 
dopoledne Tereza Ondroušková z České 
bankovní asociace a vyprávěla nám 
o financích a věcech kolem. Kladla 

nám i různé otázky a za správné odpovědi 
rozdávala tzv. dukáty. Jedná se o slitinu 
zvanou Nordické zlato a je to pamětní že-
ton České národní banky a České mincovny. 
Během programu jsem nasbíral čtyři, a aby 
toho nebylo málo, navíc ještě dva pytlíky 
gumových medvídků, prý aby nedošlo k infla-
ci dukátu. Mimo jiné i o inflaci byla řeč.  
Program byl zajímavý a mě bavil. Dozvěděli 
jsme se například, že dnes se většina plateb 
provádí bezhotovostně, jen 22 % cash, že slovo 
„platit“ je odvozené od „plátna“, které se 
kdysi používalo jako platidlo, že bankovky 
byly až za Marie Terezie opatřeny ochrannými 
prvky, nebo že každé číslo účtu je vždy děli-
telné jedenácti (stejně jako rodné číslo). ◄

Bankéři  
do škol

Text i foto: Matěj Bednář

Text: Tami Macková a Matěj Bednář 
Foto: Matěj Bednář

Zájezd  
do Polska

V říjnu podnikla škola zájezd 
do Polska. Co všehno jsme viděli? 

Akce proběhla v tělocvičně. Bylo tam 
hodně věcí, takže to všechno napsat 
nemohu - upsala bych se. Leonardo 
da Vinci samozřejmě nenamaloval jen 
Monu Lisu, která teď visí v Louvru 

v Paříži, ale například i Dámu s hranostajem 
nebo Poslední večeři. Pernštejni nám zahráli 
i moc zajímavé divadélko. Z krátkého předsta-
vení jsme pochopily, že Leonardo da Vinci byl 
zkušený malíř, architekt, vynálezce a taky 
velký cestovatel.  
Mohli jsme si také prohlédnout Leonardovy 
vynálezy, například stavbu jednorázového 
dřevěného mostu - vůbec nechápu, jak mohl 
unést tolik lidí. Prostě bomba. Ty náš zla-
tý Leonardo, kéž bys to všechno viděl! ◄

První zastávkou byl bývalý koncent-
rační tábor Osvětim, kde za druhé 
světové války zemřelo kolem mi-
lionu a půl lidí, převážně Židů. 
V Osvětimi jsme si prohlíželi, 

kde zadržení spali. (Někteří měli tu smů-
lu, že se hned dali na „cestu smrti“.) 
Také jsme se zastavili na náměstí v Kra-
kově, kde nás zaujal kostel, na kterém 
každou celou hodinu hrál trubač zajímavou 
melodii. Další den jsme si prohlédli sol-
né doly a celou expedici jsme zakončili 
prohlídkou muzea krakovského podzemí. 
Pár lidí se na výletě dokonce zamilova-
lo, i když marně. Celý výlet se nám líbil, 
jsme rádi, že jsme tam mohli jet. ◄

LEONARDO
Letos je to 500 let od smrti 
geniálního malíře a vynálezce 
Leonarda da Vinci. Naší škole ho 
přiblížila skupina Pernštejni. 

Text: Lily Nguyen a Táňa Bobáková
Foto: -ab-
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Sedm různých pohledů na jednu 
kontroverzní  zářijovou akci.  
S kterým názorem souzníte vy?

Jak jsme       
uklízeli  
ČESKO

Prostě pomoc
„Akce Ukliďme Česko byla moc dobře 
vymyšlená. Dostali jsme pytle, ru-
kavice a vesty a šli jsme uklízet 
odpadky k Botiči. Nejdříve mi 
připadalo nechutné sbírat posmr-
kané kapesníky a cigarety. Ale pak 
jsem začala sbírat. Bylo to vlastně 
hezké pomáhat naší planetě.“ ◄ 

dívka z 8. A

Koula  
přelezl plot
Všichni jsme se v září přesvěd-
čili o tom, že Češi dovedou udě-
lat opravdu velký nepořádek. 

Napsal: Lukáš Koula

Úklidu Česka každá třída věnovala jed-
nu vyučovací hodinu. Lezli jsme i pod 
most, kde ležely igelity. Našli jsme 

i hodně zbytků od cigaret. Odpadky některé 
z nás štvaly opravdu dost, jeden tlustý kluk 
Lukáš Koula dokonce přelezl plot, aby se-
bral flašku od piva a krabici od lentilek. 
Ještě je třeba dodat, že po celou dobu 
akce na nás dotírala paparazzi Bar-
tošová. Kam ten svět spěje? ◄

Soutěžení
„Bylo to nečekané. 
Zaujalo mě, že se 
do „úklidu Česka“ 

zapojilo docela dost 
lidí, myslela bych 

si, že to hodně lidem 
bude připadat trapné 
a že se budou štítit. 
Zaujalo to víc lidí, 
než jsem si dokázala 

představit. Mě to 
bavilo, dokonce jsme 
ve skupince soutěži-
li, kdo toho nasbírá 

nejvíc. Na to, že 
jsme uklidili jeden 
park, odpadků bylo 

docela dost.“ ◄
dívka z 8. A

Ná
zo
ro
vi
št
ě

Archeologie
Kdo se opravdu snažil  
pomoct a chránit naši planetu?

Napsal: Lucián Šedivý

Podle našich zdrojů se na to Petr 
Urban klasicky vykašlal, a tak se 
musel práce ujmout jeho mladší bra-

tr Honza. Ten ale pracoval jak za sebe, 
tak za bratra, tak za nás všechny. 
Zajímavá událost byla také nález pozo-
ruhodného artefaktu – hospodské tabule 
z počátku 21. století. Ta poté poslou-
žila jako hlavní symbol této akce. ◄

Dva tábory
Ukliďme Česko – akce, která zcela 
nečekaně vyvolala různé emoce.

Napsal: Jakub Šálek 

V září u nás na škole proběhla akce 
Ukliďme Česko, která rozdělila žáky 
na dva tábory.  

První skupina to vzala vážně a pořádně 
se do toho pustila. Druhá skupina měla 
problém s tím, že jsme uklízeli nepořádek 
po ostatních a navíc ne v blízkosti naší 
školy, s čímž navíc souhlasili i někteří 
učitelé. 

Závěr? Podle mého názoru by bylo 
lepší, kdybychom si uklidili před 
vlastním prahem, a ne na mís-
tě, kam málokdo z nás zavítá. ◄

Nechápeme
Proč by děti měly dělat práci 
za popeláře? 

Napsaly: Anna Koutec-
ká a Viky Haberzettlová

Vůbec nechápeme, proč by 
nezletilí měli dělat prá-
ci za popeláře. Vždyť je 

to vůči nim i nefér - čím by 
se pak živili, kdyby po sobě 
všichni všechno uklidili? ◄

Nevábné...  
„Sbírali jsme o sto šest, 
ale chvílemi to nebylo moc 
vábné. Najít injekční stří-
kačku není nic moc. Někdo 
se štítil, já osobně moc ne, 
měli jsme přece rukavice.“ ◄

dívka z 8. A

Text: žáci 8.A a 9. AFoto: -ab-

sChOOL
news

sChOOL
news
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Generálka se konala 
na pražském Výsta-
višti a my jsme 
byli hodně překva-
pení, jak je taneč-

ní sál o hodně menší než 
na televizních obrazov-
kách. I Marek Eben s Te-
rezou Kostkovou vypadali 
drobnější než v televi-
zi. Mohli jsme se projít 
po schodech, po kterých 

vždycky sbíhají taneční 
páry. Přitom jsme se cí-
tili jako skutečné hvěz-
dy. Dokonce nám dovolili 
sednout si za stůl porotců 
a pan fotograf nás vyfo-
til, jak hodnotíme. Dali 
jsme samozřejmě desítky.

V ZÁKULISÍ
Koukli jsme se taky do zá-
kulisí, kde jsou šatny 

a kde se všichni usmíva-
li, i když jim tam lezli 
úplně cizí lidi. Tonya 
Graves, která bohužel ten 
večer vypadla, se smála 
úplně nejvíc a pan Hanuš 
na nás taky vesele mrkal. 
Je zajímavé, že všechny 
hvězdy mají svou vlastní 
komůrku, ale maskérna je 
společná.
Pak už pan režisér zahá-
jil generálku a my jsme 
zírali, jak to všech-
no šlape. Marek Eben si 
chvílemi mluvil jen pro 
sebe, protože nechtěl 
prozradit svoje vtípky. 
Chtěl, aby večer při pří-
mém přenosu byli taneční-
ci a diváci překvapení. 
Koukali jsme taky na ku-
lisáky, kteří měnili scé-
nu – nosili kulečník nebo 
indiánský totem. Když se 
diváci dívají na tele-
vizi na medailonek, jak 
pár zkouší, tak se toho 
na parketu děje opravdu 
hodně.

POROTA JEN JAKO
Na generálce místo poro-
ty hodnotily čtyři dív-
ky, které zastupovali 
Geňu, pan Chlopčíka, paní 
Drexler i pana Tomán-

ka. Byly 
o dost 
hodnější 
a všech-
na čísla 
chválily.

 
ROZHOVORY O PIVU
Pan Eben si povídal na-
nečisto s tanečníky ko-
likrát na hodně zajímavá 
témata. (Večer v televizi 
si pak ale povídal o ně-
čem úplně jiném, a už to 
podle nás nemělo takové 
grády.) Tak třeba Jaku-
ba Vágnera vyzpovídal 
na téma „pivo“. „Už jsi 
byl s tatínkem na pivu?“ 
ptal se. „Byl, až na to, 
že pivo nepiju,“ odpově-
děl Jakub. „Vůbec?“ „Vů-
bec.“ „Aha,“ napadlo Mar-
ka Ebena, „tak proto jsi 
měl čtyřikrát malárii. Já 
na pivo chodím, a nikdy 

jsem ji neměl.“
Jakub Vágner byl vůbec 
jeden z nejsympatičtěj-
ších tanečníků. Po skončení 
generálky se ochotně s ka-
ždým vyfotil a každému se 
podepsal. S každým si na-
víc podal ruku a představil 
se mu. Adam z naší redakce 
je vášnivý rybář, Jakuba 
zbožňuje, a když mu řekl, 
že rybaří, hned se dali 
do řeči a Jakub mu k podpi-
su přidal rybářskou hlášku 
„Petru zdar!“ Večer jsme mu 
poslali všichni esemesku.

KOVY A SAMBA
Milí byli vlastně všich-
ni, kdo se s námi vyfoti-
li – Mirek Hanuš, Gabriela 
Koukalová, Matouš Ruml nebo 
Kovy. Toho jsme se ptali, 
jakého tance se nevíc bojí. 
On nám upřímně odpověděl, 
že samby, kterou tančil 
zrovna ten večer. (Naštěstí 
nevypadl.) Jeho nejoblíbe-
nější tanec je prý valčík 
a my mu potvrdili, že ten 
mu opravdu šel.

BOLAVÉ NOHY
Také jsme se ptali Mir-
ka Hanuše, jestli si mys-
lí, že to se svou taneční 
partnerkou vyhraje. Lehl 
si na zem, protože chvilku 
před tím říkal, že ho bolí 
nohy a pak nám vtipně od-
pověděl: „Určitě, pokud se 
toho dožiju.“ I tomu jsme 
poslali večer svůj hlas. 
Nejen za jeho paso dob-
le ve stylu čardáše, ale 
i za jeho neobyčejný styl: 
měl totiž každou ponožku 
jinou.

NEVIDĚLI JSME XINDLA X
Bylo to všechno skvělé, jen 
nás mrzelo, že jsme nevidě-
li Xindla X. Byl celý den 
na kapačkách a my mu drželi 
palce, aby ho nebolela záda 
a večer mohl na přímý pře-
nos. To se podařilo a jeho 
tango bylo super. 
Hodně nás zaujalo, že se 
na generálce cvičí i vypa-
dávání. Tentokrát JAKO vy-
padl Jakub Vágner. Naštěstí 
jen JAKO, protože tomu jsme 
večer drželi FAKT palce. ◄

StarDance!
Napsali jsme do páteční přílohy MF DNES Rodina 
DNES, která plní dětem přání. Jako fanoušci 
StarDance jsme si přáli podívat se na generálku 
a pak o tom napsat reportáž. Rodina DNES nám přání 
splnila! Setkali jsme se s tančícími hvězdami 
a ještě nám vyšel článek v opravdických novinách!

Text: Tamča, Eliška, Adam
Foto: -ab- 

Redakce 
sChOOL na plníme dětské sny

jsme mu poslali všichni esemesku. Milí 
byli vlastně všichni, kdo se s námi vyfo-
tili – Mirek Hanuš, Gabriela Koukalová, 
Matouš Ruml nebo Kovy. Toho jsme se 
ptali, jakého tance se nejvíc bojí. On nám 
upřímně odpověděl, že samby, kterou tan-
čil zrovna ten večer. (Naštěstí nevypadl.) 
Jeho nejoblíbenější tanec je prý valčík 
a my mu potvrdili, že ten mu opravdu šel.

Také jsme se ptali pana Hanuše, jestli 
si myslí, že to se svou taneční partnerkou 
vyhraje. Lehl si na zem, protože chvilku 
předtím říkal, že ho bolí nohy, a pak nám 
vtipně odpověděl: „Určitě, pokud se toho 
dožiju.“ I tomu jsme poslali večer svůj 
hlas. Nejen za jeho paso doble ve stylu 
čardáše, ale i za jeho neobyčejný styl – 
měl totiž každou ponožku jinou.

Bylo to všechno skvělé, jen nás mrzelo, 
že jsme neviděli Xindla X. Byl celý den 
na kapačkách a my mu drželi palce, aby 
ho nebolela záda a večer mohl na přímý 
přenos. To se podařilo a jeho tango bylo 
super. 

Hodně nás zaujalo, že se na generálce 
cvičí i vypadávání. Tentokrát JAKO vypadl 
Jakub Vágner. Naštěstí jenom JAKO, pro-
tože tomu jsme večer drželi fakt palce.

Ještě jednou děkujeme za krásný záži-
tek! ■  rodina@mfdnes.cz

Tamara, Eliška a Adam píší reportáž ze StarDance

Chodíme společně do ZŠ U Vr-
šovického nádraží, kde vytvá-
říme školní časopis sChOOL. 
Všichni se navíc moc rádi 
díváme na StarDance, a tak 

nás napadlo, že bychom napsali do re-
dakce Rodina DNES, která dětem plní 
přání, o splnění našeho snu. Podívat se, 
jak hvězdy tančí, a pak o tom navíc napsat 
opravdovou reportáž do opravdových no-
vin, nejen do našeho sChOOLu. A Rodina 
DNES nám naše přání splnila! Děkujeme!

VŠICHNI SE USMÍVALI
Generálka se konala na pražském Výsta-
višti a my jsme byli hodně překvapení, že 
je taneční sál o hodně menší než na tele-
vizních obrazovkách. I Marek Eben s Te-
rezou Kostkovou vypadali drobnější než 
v televizi. Díky panu Maršalíkovi z České 
televize jsme se mohli projít po schodech, 
po kterých vždycky sbíhají taneční páry. 
Přitom jsme se cítili jako skutečné hvězdy. 
Dokonce nám dovolili sednout si za stůl 
porotců a pan fotograf nás vyfotil, jak 
hodnotíme. Dali jsme samozřejmě desítky.

Koukli jsme se taky do zákulisí, kde 
jsou šatny a kde se všichni usmívali, i když 
jim tam lezli úplně cizí lidi. Tonya Graves, 
která bohužel ten večer vypadla, se smála 
úplně nejvíc a pan Hanuš na nás taky 
vesele mrkal. Pak už pan režisér zahájil 
generálku a my jsme zírali, jak to všechno 
šlape. Pan Eben si chvílemi mluvil jen 

pro sebe, protože nechtěl prozradit svoje 
vtípky. Chtěl, aby večer při přímém pře-
nosu byli tanečníci a diváci překvapení. 
Koukali jsme taky na kulisáky, kteří měnili 
scénu – nosili kulečník nebo indiánský 
totem. Když se diváci dívají na televizi 
na medailonek, jak pár tančí, tak se toho 
na parketu děje opravdu hodně.

Na generálce místo poroty hodnotily 
čtyři dívky, které zastupovaly pány Geňu,  
Chlopčíka, Tománka a paní Drexler. Byly 
o dost hodnější a všechna čísla chválily.

ROZHOVORY O PIVU
Pan Eben si povídal nanečisto s tanečníky 
kolikrát na hodně zajímavá témata. (Večer 
v televizi si pak ale povídal o něčem úplně 
jiném a už to podle nás nemělo takové 
grády.) Tak třeba Jakuba Vágnera vyzpo-
vídal na téma „pivo“. „Už jsi byl s tatínkem 
na pivu?“ ptal se. „Byl, až na to, že pivo 
nepiju,“ odpověděl Jakub. „Vůbec?“ „Vů-
bec.“ „Aha,“ napadlo Marka Ebena, „tak 
proto jsi měl čtyřikrát malárii. Já na pivo 
chodím a nikdy jsem ji neměl.“

Jakub Vágner byl vůbec jeden z nej-
sympatičtějších tanečníků. Po skončení 
generálky se ochotně s každým vyfotil 
a každému se podepsal. S každým si na-
víc podal ruku a představil se mu. Adam 
z naší redakce je vášnivý rybář, Jakuba 
zbožňuje, a když mu řekl, že rybaří, hned 
se dali do řeči a Jakub mu k podpisu při-
dal rybářskou hlášku „Petru zdar.“ Večer 

VIZITKA
Všichni chodíme na Zš U VršoVického 
nádraží V PraZe, TAmArA mAcKoVá (14) 
do osmé třídy, ElIšKA HorVáTHoVá (10) 
do Páté a AdAm KAbáT (13) do sedmé. BaVí 
nás dělat školní časoPis school, tamča 
naVíc ráda ZPíVá a tancUje, eliška chodí 
na gymnastikU a adam sBírá kešky a rád 
ryBaří a hoUBaří.

Máš sen? Jsi žákem ZŠ nebo víceletého 
gymnázia? Dej vědět, jaké povolání by sis chtěl 
vyzkoušet nebo s kým by ses chtěl setkat, a my 
se ti přání pokusíme splnit. Nezapomeň připojit  
kontakt na rodiče! Piš na: rodina@mfdnes.cz

které tančí
Díky Rodině DNES se 

naše redakce školního 
časopisu sChOOL podívala 
na generálku třetího večera 

show StarDance, jejíž jsme 
velcí fanoušci. A navíc jsme 

pak jako opravdoví novináři 
mohli napsat opravdovou 

reportáž!
text: TAmArA mAcKoVá, 14 lET;  

ElIšKA HorVáTHoVá, 10 lET; AdAm KAbáT, 13 let    
Foto: luKáš procHáZKA, mAfrA    

Produkce: KrIsTýnA HorčIcoVá

MEzi

20  |  rodina dnes

 Inzerce 

hvězDAMi,

NĚCO NAVÍC
Co se nedozvíte z re-
portáže v MF DNES...

1. Adam si na tuto 
akci koupil nový 
oblek, motýlka 
a štramácké botky. 
Byl na něho oprav-
du hezký pohled. 

2. Eliška si na re-
portáž hrdě připnula 
odznak sChOOL.

3. Po generálce jsme 
si pak zašli na lu-
xusní limonádu. 

4. Večer jsme se 
dívali skoro společně 
na StarDance a přes 
Whatsapp hodnoti-
li přímý přenos. 

sChOOL
news
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sChOOL
místopis

Ó lásko zůstaneme spolu na WC!

Tvorba 
uměleckého 
díla

Mám málo 
tolaeťáku!

Bílá 
muumie

Hop s tím na strop!

Nechci 
to!

WC jako odpaď
ák

 VELKÁ typologie 

 CHOVÁNÍ                                 
   NA WC

sChOOLtypologie

Situaci zmapovaly  
a nekreslily:  
Lily Nguyen 
a Táňa Bobáková

Po
pi
sk
y:
 E
li
šk
a 
Ho
rv
át
ho
vá
 a
 T
áň
a 
Bo
bá
ko
vá

Vystlaná postýlka

La la lá, 
do  
Planeá!

Těsně vedle.

Hlavně nesplachovat!

No fuj, to je puch!

Gamer

Musím napsat kámošce...
Záchod jako 
trampolína

Smutek 
z bobků 
všude 
kolem...

Uč
en
í
  

na
 t
es
t

Jistě chápete, že záchodovou typo-
logii by bylo neetické fotit. 
Proto pro vás tentokrát máme zá-
chodové ilustrace.  

U KULATÉHO STOLU

Poznávací znamení: velký kulatý stůl a zelené 
stěny. To je místnost v budově druhého stupně 
hned vlevo dole u šaten. Co se tam odehrává? 
Jednak se tam schází naše redakce, jednak se 
tam scházejí asistentky a asistenti, kteří 

na naší škole působí, také tam probíhá výuky češtiny 
pro cizince a každý čtvrtek o velké přestávce se tu 
schází žákovský parlament. Na poslední říjnové schůz-
ce, kde jsme právě parlameňtáky fotili, se jednalo 
mimo jiné o vyhlášení ŽLUTÉHO DNE. (Více se dočtete 
na straně 3.) ◄

NA TOALETÁCH

Ani škola se neobejde bez toalet. Najdete je 
na každém patře a jejich podoba závisí hlav-
ně na chování těch, kteří je „navštěvují“. 
Vždycky ráno to na WC vypadá jako v útul-
ném a čistém pokojíčku. Během dne se situ-

ace trochu mění, protože ne všichni zvládnou hygienu 
na jedničku. (Uznáváme, že druhý stupeň je v tomto 
ohledu o něco pokročilejší...) Rozhodně se na toale-
tách odehrává všelicos, jak naznačuje TYPOLOGIE, kte-
rou s nadsázkou zpracovaly dívky z časopisu sChOOL.  
Pokud patříte mezi ty, kterým záleží na tom, jak naše 
záchody vypadají, pojďte s námi 19. 11. oslavit Svě-
tový den toalet! (Více se dočtete na straně 3.)  ◄

ŠKOLNÍ  
 místopis
Nový seriál o zajímavých místech naší školy. 
Vyznáte se, kde se co děje? A tušíte, kde se 
schází žákovský parlament?

Text: sChOOL 
Foto: -ab-
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K       vítěznému a spokojenému úsmě-vu, který má Ondra na foto-
grafii, vedla docela dlouhá 
cesta. Koncem minulého škol-
ního roku přišel Ondra domů 

a nadšeně vyprávěl o škole. Paní uči-
telka Voříšková jim vyprávěla o Pra-
ze a také o tom, že byla vyhlášena 
soutěž Klubu českých a slovenských 
spisovatelů, kam děti mohou namalovat 
obrázek. Ondra se do soutěže chtěl 
zapojit, protože kreslí rád.  
Jenže po několika minutách jeho nad-
šení úplně zmizelo, protože se mu 
nedařilo tak, jak si představoval 
cestou ze školy. Dokonce několik papí-
rů roztrhal. Když ale pomohl tatínek 
a s Ondrou si začal o Praze víc poví-
dat, sedl si Ondra ke stolu a maloval 
a maloval.  
Maloval snad dva dny. Vymaloval  tunu 
pastelek a levou ruku (je totiž le-
vák) si musel pravidelně rozcvičovat. 
Nakonec byl výkres hotový, Ondra 
už zase zářil nadšením a pyšně 
nesl výkres do školy.
Nejen jeho, ale všechny obrázky 
pak paní učitelka odeslala orga-
nizátorům akce a komise přes celé 
prázdniny hodnotila nejzdařilej-
ší díla. Podařilo se! Vyhráli!!!! 
Spolu s Ondrou dostali ocenění 
i spolužáci Martin a Šimon, kteří 
malovali obrázek společně.
Slavilo se ve třídě, kdy paní 
učitelka koupila oceněným dě-
tem krásná puzzle, která vidíte 
na fotce, a čokoládku. Pogratulo-
vat přišla i paní ředitelka. 
Tím to ovšem neskončilo. Děti byly 
na předání cen pozvány do Rezi-
dence primátora hlavního města 
Prahy a vítězné práce byly vy-
staveny ve Slovenském domě. Vel-
ký zážitek měly děti i z toho, že 
si mohly  vyzkoušet, jak pracují 
opravdoví kameramani, režiséři 
a herci... 
Pro kluky byl ale největší pochva-
lou pocit, že odvedli dobrou prá-
ci. A že možná překonali i sami 
sebe. ◄

Milý prvňáčku,  
 
vítám Tě v naší škole . Připrav se na přísné 
i hodné učitele, na milé spolužáky i na blbce, 
kteří tě budou provokovat.  
Věřím, že nebudeš takovej amatér jako my, 
osmáci , a nebudeš se muset na hodinách  
modlit, aby tě učitelka nevyvolala a nedala  
ti za pět.  
Ať se Ti tu líbí ,  
                     Tvá Kika Vozková

Milý prvňáčku,  
 
chci Tě přivítat v naší škole . 
Určitě si tady najdeš hod-
ně kamarádů, ale najdou se 
i spolužáci , kteří Ti budou 
pít krev. Ale když si jich ne-
budeš všímat,  
přežiješ to.  
První třída je pohoda, ale 
čím budeš starší , tím to 
bude těžší – s tím počítej. 
Ale já věřím, že to dokážeš.  
Držím Ti palce,  
 
              Kristýna Poláková

Milý prvňáčci! 
 
Až do páté třídy je to v pohodě, jsou tu fajn 
učitelé, je s nimi zábava, ale od šesté třídy 
začne přihořívat a atmosféra začne houst-
nout jak krupicová kaše! 
Tato škola není nejlepší , ale ani nejhorší , je 
to takovej zlatej střed. A proto bych byl rád, 
kdybyste sem i vy chodili s úsměvem, pro-
tože nevíte, co vás dnes potká.  
                                 

Don Berger

Milý prvňáčku,  
 
vítám Tě v naší škole! Místo 
zvonění nám tu hrají sklad-
by, jsou tady hodné učitelky – 
jako například Anna Mazán-
ková a Vlasta Zýková, a máme 
tady taky dobrý židle na hou-
pání . Ať se Ti tu líbí!
 

Dominik Zika

Milí prvňáčci ,   
 
čeká Vás tu hodně učení , ale 
i srandy a kamarádů. Škola 
není tak hrozná, jak vypadá. 
Při učení namáhejte mozeč-
ky a dostávejte jedničky. Tak 
se učte devět let, at máte pak 
na oběd!
 

Verča Margitová, Eliška  
Volšičková a Nina Bibilová

Milý prvňáčku,  
 
vítej v naší škole, doufám, že 
se Ti tu bude líbit a že budeš 
mít dobré  
kamarády a dobré známky. 
 

Jonáš Kment

V září se k našemu boji přidali noví prvňáčci. 
Osmáci je tímto vítají! Někteří varují, jiní 
slibují báječné časy..

Rozhodli jsme se v každém čísle 
věnovat prostor osobě, která svým 
zápalem pro věc dokáže inspirovat 
svoje okolí. Na podzim nás dostal 
příběh Ondřeje Mikuly, který uspěl 
na výtvarné soutěži. Ondrovo nadšení 
krásně popsala jeho maminka Iva 
Mikulová. 

Dopisy 
  prvňáčkům

OSOBNOST 
podzimu

Tomáše a Adélku z 1. B fotila Nina Bibilová

sChOOL
lidi

SOUTĚŽ!
Získej poukaz na jedničku z vybr

aného předmětu 

(do žákovské knížky) nebo vouche
r na pitíčko 

na vrátnici! Stačí do 30. 11. na
 e-mail 

school.zsvrsovicka@gmail.com posl
at správné 

odpovědi na následující otázky a
 mít štěstí při 

losování!

1. Které učitelky vychvaluje Domi
nik Zika 

ve svém dopise prvňáčkovi?
2. Co nejraději v televizi sleduj

e pan vrátný?

3. Kterou hru hodnotí Tadeáš Kupk
a jako 

nejlepší?
4. Kde se seznámil Antonín Kříž s

e svou 

manželkou?
5. Kolik procent si od módní poli

cistky 

vysloužil outfit Elišky Volšičkové
?

sChOOL
lidi

Foto a text:  
Iva Mikulová

Foto: Ilona 
Voříšková
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NEJOBLÍBENĚJŠÍ  
ROČNÍ OBDOBÍ: léto

NEJOBLÍBENĚJŠÍ BARVA:
červená
 
NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
ROSTLINA: růže

NEJOBLÍBENĚJŠÍ ZVÍŘE:
pes

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
ČINNOST: sport,  
například pilates

NEJOBLÍBENĚJŠÍ FILM:
12 podmínek  
k dědictví

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
KNIHA: Tobiáš Lolness
(Timothée de Fombelle)

NEJOBLÍBENĚJŠÍ  
PÍSEŇ: Trust In You 
(Lauren Daigle)

NEJOBLÍBENĚJŠÍ  
MÍSTO NA ZEMI:  
Česká republika

NEJOBLÍBENĚJŠÍ KOUT 
DOMA: obývací pokoj

NEJOBLÍBENĚJŠÍ MÍSTO 
V NAŠÍ ŠKOLE:  
kabinet fyziky 

NEJOBLÍBENĚJŠÍ BARVA: 
červená a bílá 

(kvůli fotbalu)

NEJOBLÍBENĚJŠÍ  
ROSTLINY:

stromy

NEJOBLÍBENĚJŠÍ FILM:
Dědictví aneb 

Kurvahošigutntag

NEJOBLÍBENĚJŠÍ KNIHA:
Vítězný oblouk  

(Erich Maria Remarque)

NEJOBLÍBENĚJŠÍ  
PÍSEŇ:

My Sacrifice  
(Creed)

NEJOBLÍBENĚJŠÍ  
HEREČKA:

Michelle Pfeiffer

NEJOBLÍBENĚJŠÍ 
KAPELA: AC/DC

 
NEJOBLÍBENĚJŠÍ POŘAD 
V TELEVIZI: fotbal

NEJOBLÍBENĚJŠÍ ROČNÍ 
OBDOBÍ: jaro

NEJOBLÍBENĚJŠÍ  
MÍSTO NA ZEMI:  

stadion Eden   
(SK Slavia Praha)

NEJOBLÍBENĚJŠÍ KOUT 
DOMA: kuchyň

NEJOBLÍBENĚJŠÍ  
MÍSTO V NAŠÍ ŠKOLE: 

vrátnice 

Dotazník, 
který 

odhaluje 
vše  

podstatné 

Moje 
NEJ

Pavla Partyková
učitelka  
matematiky

Štefan Hariš  
vrátný

Expertizu provedla: redakce sChOOL  
Objekty vyfotil:Adam Kabát

JAK ŽIJÍ
   po vyučování

Tanečnice 

Když Lenka Vašíčková skončí v družině, tančí. Ne-
jen to, dokonce vyučuje disco dance a gymnasti-
ku. „Mám vlastní taneční skupinu jménem Be free, 
která patří pod DDM Praha 2, prozradila nám. 
Dále se nám svěřila s tím, že tancuje už od ma-

lička, asi od tří let. Učit děti od pěti do osmnácti let 
začala v době, kdy nastoupila na vysokou školu. A co ji 
na tanci fascinuje? „Baví mě, že tancem můžu vyjádřit 
emoce, je to dobré pro skvělou postavu a zároveň můžu 
jezdit s taneční skupinou na různé soutěže po světě. 
Potěší mě, když se umístíme na dobrém místě.“ Držíme 
palce na dalších soutěžích! ◄

Láska ze sboru 

Byzantion. Tak se 
jmenuje úspěšný 
sbor, ve kterém 
zpívá Antonín 
Kříž. Jelikož 

sboristé zkouší už léta 
v naší škole, přišli jsme 
ho jednoho pondělního ve-
čera navštívit. Co o něm 
říkají jeho kolegyně? „Je 
šikovný a dochvilný,“ smě-
je se jedna z nich. Druhá 
dodává: „Je velkou oporou 
našeho sboru.“ Hudebníky 
bude zajímat, že ve sbo-
ru začínal jako bas, pak 
přešel do sekce barytonů 
a teď zpívá tenorové par-
ty. „Má mimořádný rozsah,“ 
shodují se ostatní zpěvá-
ci.
Neuvěříte, co se nám po-
dařilo zjistit. Pan Kříž 
zpívá v Byzantionu už 
od roku 1990 a právě tam 
se seznámil se svou sym-
patickou manželkou. Jeho 
žena je zároveň sólistkou 
tohoto hudebního tělesa. 

Je úžasné, když mají 
manželé společný ko-
níček, viďte? ◄Text i foto: Adam Kabát

Foto:  
Adam Kabát

Foto: -ab-

Te
xt
: 
Ta
mč
a 
Ma
ck
ov
á
 

Fo
to
: 
Tá
ňa
 B
ob
ák
ov
á

Nová rubrika pro zvědavce, kteří chtějí vědět něco ze sou-
kromí našich učitelů, asistentů nebo vychovatelek...
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ZAUJALI 
redakci

Vítek Vachta je fasci-
nující osoba. Je pozi-
tivně naladěný kdykoli 
ho potkáte, s každým 

mile poklábosí a usmívá se 
dokonce i ve chvíli, kdy ho 
fotíte v tu nejnevhodnější 
dobu.  
 

Paní učitelka Erika 
Schubertová mnohé za-
ujala svými kudrnatými 
vlasy. „Chtěla bych 

taky takové, ale mně by asi 
neslušely,“ uvažuje redak-
torka Lili.

Redaktorka Káťa by si 
zase ráda vyzdvih-
la spolužačku Káju: 
„Jednou si při anglič-

tině naschvál prdla pusou. 
Všichni se zasmáli, ale 
paní učitelka se naštvala.“
 

Redaktorka Terezka 
upozorňuje na osoby, 
které ve družině na-
pichují jablka na vě-

šáky. „Pak tam lítají mušky 
a je to nechutné,“ vzkazuje 
jim.

„Kluci z 5. A, když 
jsou sami, jsou hodní 
a dokonce i gentlema-
ni,“ všimla si redak-

torka Natálka. „Když jsou 
ale spolu, je to hrůza. Čím 
to je?“ ptá se zoufale.  

Nová rubrika, 
ve které 
svlékáme očima 
a stínáme váš 
vkus mačetou. 
Pozor, všechno 
jenom JAKO! 

Ryby příště ne!
Pro běžný školní den  Eliška Volšičková 
zvolila velice smutné oblečení. Vzala 
si černou mikinu s ne moc vhodnými vzory 
obraných ryb, které vzbuzují odpor. 
Velice mě ale osnila svými jasně růžovými 
kotníkovými ponožkami, jež vypadají 
naprosto perfektně a vyvolávají veselou 
atmosféru. Udělala dobře, když svůj outfit 
doplnila bílým tričkem, které každé žákyni 
dodá prestiž. Hodnotím padesáti procenty. ◄ 

Cože? Zelené boty?!
Veronika Margitová zvolila bílé tričko, 
které ale není vyžehlené na sto procent. 

Vlastně vypadá, jakoby ho přežvýkala kráva. 
Těžce chybovala, když si obula zelené boty. 
Promiňte, slečno Veroniko, ale nenacházíte 

se ve společnosti žab. Naopak příznivě 
působí džínová bunda, jež vzbuzuje parádní 
dojem. Není to poslední věc, kterou dívka 
udělala dobře. Vytkla bych jí sice červené 

ponožky, ale černé kalhoty se vzorem 
zlatých kytek a brýlí jsou super. Nemohu 

ovšem dát víc než padesát procent. ◄

Hodnotí módní policistka Tamara MackováFoto: Nina Bibilová 

MÓDNÍ
 policie

Pohledy  
do  
budoucnosti

Elegance především
Tomáš má image mlčenlivého elegána a té se 
nezpronevěřil ani tentokrát. Opět dorazil 
ve vhodném outfitu. Vybral si bílé tričko, 
které v jeho věku nosí asi každý. Když 
ale přes ramena přehodíte šedou mikinu, 
pozvednete triko na úplně jinou úroveň - až 
možná nadlidskou. Nebo chtěl malinko skrýt 
svou identitu? Pozor, superhrdino! Čeká tě 
další mise! 
Když si ale vzal světle hnědé kalhoty, 
neoslnil. Budeme všichni doufat, že se 
na zimu převlékne. Ovšem černý pásek 
vypadá přímo suprově, za ten mu přidávám 
body. Celkově se Tomáš vyšvihl na osmdesát 
procent. ◄

50%

80%

50%1

2

3

4

5

O jakém povolání sní naši deváťáci? Víte, 
na které střední školy se chtějí hlásit? Kde se 
vidí za pár let?

             
„O budoucnosti nechci spekulovat“

Vzhledem k tomu, že bych se ráda stala 
fyzioterapeutkou, chci letos udělat příjímačky 
na zdravotnickou školu. Šla bych na obor masér 

sportovní a rekondiční a zjistila bych, jestli mě to baví. 
Chci udělat maturitu a pak se dostat se na vysokou školu 
FTVS, kde bych studovala fyzioterapii. Baví mě totiž práce 
s lidmi, a protože na fyzioterapii a rehabilitaci občas sama 
chodím, vím, jak je to důležitá věc. Proto je to asi moje 
vysněná práce a moc ráda bych se jí v budoucnu věnovala.

Realita ale může být jiná. Třeba zjistím, že se mi obor 
nelíbí, nebo se na školu vůbec nedostanu a nakonec půjdu 
třeba na gymnázium. Ale nepřijde mi správné o tom takhle 
spekulovat. Měli bychom se zaměřit na naše sny a mít je jako 
jedinou možnost, která nastane. Proto tady nebudu psát „co 
by kdyby“ a prostě budu mít svůj sen jako jedinou realitu. ◄

Napsala: Julie Doktorová

„V dnešní době pomoc nikdo 
neocení“

Vidím se na střed
ní škole sociáln

í 

činnosti. Budu m
ít stále v hlavě

 ten 

cíl pomáhat lide
m, i když v dneš

ní 

době to skoro ni
kdo neocení... Li

dé vám 

ještě za pomoc v
ynadají. ◄

Napsala: Daniela 
Filo

„Krasobruslení jsem obětovala celý život“

Momentálně je můj sen dostat se na střední školu 
Eduso, obor filmová a animační tvorba. Ale kromě 
toho bych chtěla dosáhnout i něčeho v krasobruslení, 

kterému jsem zatím obětovala celý svůj život.  
Doufám,  že to všechno vyjde. Ale třeba ne. Můžu se 
zranit a přestat bruslit... A třeba nakonec zjistím, že to 
bude lepší bez bruslení. Nebo se nedostanu na Eduso, ale 
na nějakou jinou školu a bude ze mě něco jiného. To ale 
nechám náhodě a uvidím, jak to dopadne. ◄

Napsala: Victoria Haberzettlová

sChOOLlidi sChOOLlidi
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Pozdní
   příchody

Možná si myslíte, že dostat poznámku 
za pozdní příchod není zas tak hrozná 
záležitost. Pro někoho ne, pro někoho je 
to dokonce zábavný sport, ale někdo je 
z něho doopravdy nešťastný a bere ho jako 

obrovskou smůlu.  
Přeborníkem na pozdní příchody byl náš bývalý žák 
a redaktor sChOOLu David, který si pokaždé, když 
přišel pozdě, vymýšlel různé historky, jako napří-
klad: „Ráno mi nejel autobus.“ Někdo v tramvaji 
zkolaboval.“ „Netekla pitná voda, a tak jsme muse-
li čekat na opraváře.“ „Začetl jsem se do románu.“ 
Ano, ano, David byl legenda. 

  Pozdní příchod jako takový dostanete, když přijde-te mezi 7:55 a 8:00. Musíte se na vrátnici zapsat 
do knihy pozdních příchodů. Když se jich nakupí 
víc, řešíte pak s třídním učitelem, co dál. Může 
z toho být poznámka, důtka třídního učitele - 
i něco víc.   
Někdy jsme svědky toho, jak se někdo snaží obala-
mutit vrátného, a místo aby se zapsal, dělá jakoby 
nic a pokračuje do šaten. Není lepší si přivstat, 
než hrát trapné divadélko? A ještě něco, některé 
výmluvy si raději nechte pro sebe. ◄

ZE ŠKOLNÍ 
ŘÁDU

JAK SE VYMLOUVÁTE?

„Čaj byl moc horký 
a maminka mi ho nechtěla 
u snídaně vyfoukat!“ 

„Doufala jsem, že nám 
dnes odpadne první 
hodina.“

„Ono už zvonilo? Nemáte 
rozbité zvonění?!“

„Náš pejsek Ferda si hrál 
s mojí žákovskou knížkou 

a nechtěl mi ji vrátit.“

„Žáci jsou po-
vinni docházet 
na všechny vy-

učovací předměty 
včas (nejpoz-
ději pět minut 
před začátkem

vyučování), docházka 
do zájmových kroužků 

je pro přihlášené žáky 
povinná.“ 

„Zákonní zástup-
ci nezletilých 
žáků jsou povi-
nni zajistit, 

aby žák docházel 
řádně do ško-

ly včas, čistě upraven 
a připraven na 

vyučování.“

„Škola je pro 
vstup žáků na vý-

uku otevřená 
od 7:40 hodin 
a také v době 

polední přestávky 
(vždy s dozorem 

nad žáky).“

„Žákům, kteří 
přijdou do třídy 
po začátku vyučo-
vací hodiny, bude 
zapsán do třídní 
knihy pozdní pří-

chod.“

Redaktorka Tamara Macková se zaměřila 
na ranní fenomén naší školy. Možná každé 
školy. 

Vybíráme pro vás 
čtyři zásadní 

citace ze 
školního řádu, 
které se týkají 

včasných příchodů 
do vyučování. 

1

2
3
4

Nervy            
  na dranc
Strach z pozdního příchodu vás může 
dohnat až k naprostému šílenství.

Námět: Matěj Bednář
Foto: -ab-

KDYŽ MATĚJ KONEČNĚ 
DOBĚHNE S JAZYKEM NA VESTĚ 
KE ŠKOLE, ZJISTÍ, ŽE BRÁNA 
JE ZAMČENÁ. SRDCE SE MU 
SEVŘE...

7:05

7:45 8:05

7:46 7:55

8:10 8:12

7:s05

8:15

Co mi asi 
řekne Harry 
na vrátnici?!

Jednička 
z angličtiny, 

jednička 
z matiky... 
Nádhera.

Proč musím 
zrovna já 
zaspat?! To 
je snad zlej 

sen!

Bezva, musela 
mi ujet 

i tramvaj. 
Takže dáme  

běh. 

Radši si 
vezmu všechny 
učebnice...

Kolik že 
je vlastně 
hodin?

Bože, škola je už 
zavřená? Zas tak 
pozdě ale přece 
není, to musí být 
omyl... To tady 
vážně nikdo není?

Cože? 
DNESKA JE 
SOBOTA?!

Chápeš, proč 
ten kluk tak 
vyšiluje?!

MATĚJ MÁ  
ROZKOŠNÝ 
SEN, 
A TAK ANI 
NESLYŠEL 
BUDÍK...

sChOOLtéma
sChOOL
komiks
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ANKETA
V kuloárech ško-
ly zazněly i tyto 
názory:

DELŠÍ VÍKEND
„Kdybych byl mi-
nistrem školství, 
učilo by se jen 
od úterý do čtvrt-
ka.“ 

VÍC JAZYKŮ
„Kdybych byla mi-
nistryní školství, 
zavedla bych více 
jazyků na výběr - 
ruštinu, polštinu, 
italštinu, čín-
štinu, korejštinu, 
japonštinu, chor-
vatštinu...“

PRYČ S NĚMČINOU
„Kdybych byl mi-
nistrem školství, 
zrušil bych němči-
nu.“ 

ROZDĚLIT!
„Kdybych byl mi-
nistrem školství, 
rozdělil bych 
žáky podle jejich 
schopností.“ 

POVINNĚ KOMIKSY
„Kdybych byla mi-
nistryní školství, 
zavedla bych jako 
povinnou četbu ko-
miksy a thrillery. 
Udržely by v dě-
tech napětí.“ 

VÍCE SPORTU
„Kdybych byla 
ministryní škol-
ství, zavedla bych 
ve všech školách 
více sportu, pro-
tože sport se učí 
čím dál méně.“ ◄

sChOOL
čtení pod lavici

sChOOLčtení pod lavici

Kdybych byla ministryní školství, změ-nila bych hlavně žáky. Například že by pak přestali být nepořádní, ukeca-ní, zlobiví a přestali by vytáčet uči-tele nenošením učebnic a nepozorností. Jak bych je zkrotila? Sebrala bych jim mobilní telefony. Myslím, že by to na ně zabralo. 
Zauvažovala: Terezka Rousková

Kdybych byla minist
ryní školství, 

nařídila bych, aby
 všichni po-

vinně nosili unifo
rmy. Nikdo by 

se nevytahoval se 
svým oblečením 

a nikdo by nezávid
ěl.

Zauvažovala: Natálk
a Nguyen

K dybych byl ministrem školství, učilo by se od pondělí do soboty čtyři ho-diny denně. Snížil bych hodiny pří-rodopisu, dějepisu a zeměpisu na jednu hodinu týdně, protože mi tyto předměty přijdou nesmyslné. Také bych jednou měsíčně udělal hodnocení učitelů a ti horší by byli nějak potres-tání (žáci by o tom nevěděli). 
Zauvažoval: Matěj Bednář

Kdybych byla ministryní školství, změ-
nila bych úplně formu výuky. Udělala 
bych ji zábavnější formou. V matema-
tice by se násobilo indicky a v češ-
tině by se psaly zábavné diktáty.

Zauvažovala: Káťa Juránková

Když dáte na naše násle-
dující rady, buďte si 
jistí, že holku nesbalí-
te. S chutí do toho!

1 BUĎTE JAKO URBANTuto radu vymyslel přímo Jan 
Urban, proto prý si můžete 

být jistí, že funguje. 

2 PRACUJ NA HROZNÉM STYLUSnaž se nebýt cool, vypadej 
hrozně a buď ke všem nepří-

jemný. Prostě nejlepší bude, když 
se budeš oblékat jako retard. 
Zapomeň na hygienu - péče o vla-
sy, pleť a podobně je na dobu, 
kdy nechceš sbalit holku, prostě 
zakázaná. 

3 POSLCOUHEJ METALPoslouchej ho hodně často 
a pěkně nahlas. Ten holky 

bezvadně odpuzuje.

4 DĚLEJ NAMYŠLENCEProstě všechny fakuj. Holky 
nemají rády neslušné chová-

ní, takže jestli rozhodně nechceš 
sbalit holku, chovej se hrozně 
i k učitelům. 

5 POMLOUVEJKdyž budete chtít odpudit 
holku, pomlouvej ji. Vykašle 

se na tebe, i kdyby nechtěla. 

6 ŠMÍRÁCI VEDOUKdyž budeš holku tajně sledo-
vat, všimne si tě a bude si 

myslet, že jsi divný. To na NE-
SBALENÍ taky funguje. 

7 AGRESIVITA TAKY ODPUZUJEKdyž budeš chtít odpudit 
holku, buď agresivní. Jo, 

a kdybyses náhodou rozhodl, že 
holku sbalit chceš, už víš, kudy 
NE. ◄

Kdybych byl(a)  
ministrem školství 

kroků,jak  
nesbalit holku 

Úvahy typu KDYBYCH jsou vždycky zábava...
Nový seriál plný nápadů, jak zlepšit české školství. Kluci z 8. B provedli unikátní analýzu. Vytvořit ná-

vod na NESBALENÍ holky se ukázal jako mnohem snaz-
ší úkol než napsat, jak holku SBALIT. Inspirujete se? Tři zástupci expertního týmu MEN IN BLACK z 8. B Foto: -ab-

KDYŽ CHCETE 
ZAPŮSOBIT...
Glosa Natky Janáčkové, která také 
trefně odhaluje cesty, jak někoho 
nesbalit. Tahle holka má pěkně ostrý 
jazyk!

Holky mají rády kluky, kteří jsou 
úplně vymetený. Nazýváme je „bad 
boys“. Většinou nosí kalhoty tak, 
že jim je vidět půlka zadku. Takže 
kluci, musíte proto nosit kalhoty až 

u kolen. A nejlepší bude, když mámě rozbije-
te vázu, nebo na zemi necháte kus lega.  
Taky si nechte udělat nový hairstyle - nej-
lepší je sestřih podél obvodu hrnce.  
Pro holky je zase dobrá volba tuna make-upu. 
Hlavně když se o někoho otřete, a on pak 
bude vypadat jako James Charles. To kluci 
zbožňujou. ◄

Kdybych byla ministyní školství, dala 
bych dětem možnost mít jako dospělí 
třeba pět dní dovolené na jeden půl-
rok. Volno by si mohly vybrat kdyko-
li podle svých potřeb. 

Zauvažovala: Eliška Horváthová

7
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DOOM 2016
Výborná stará klasika 
z roku 1993. Ale o tom-
to masterpiecu se dneska 
bavit nebudeme. Spíše se 
odkloníme k jeho výborné-
mu předělání z roku 2016, 
který bych označil za no-
vodobý masterpiece.
Vaše postava se jmenu-
je DOOM GUY. Je to tako-
vý postrach pekla, který 
rozsekává démony buď dvou-
hlavňovou brokovnicí, nebo 
pro serii legendárním BFG 
9000, to všechno za dopro-
vodu užasného, speciálně 
pro hru vytvořeného meta-
lového soundtracku. Dodává 
hře ještě větší grády.
Pokud jste hráli, víc ří-
kat nemusím. 
Pokud ne, 
měli byste se 
vydat na Mars 
a poté 
do pekla po-
zabíjet pár 
hrůzostrašných démonů. ◄

SECRET 
AGENT CLANK
Skákačka která vyšla v roce 
2008, kde hrajete za malého 
robůtka, co se snaží přijít 
na to, kdo dostal jeho kama-
ráda do vězení.
Docela velice komplikovaný 
příběh pro čtyřletého kluka, 
protože v tu dobu, co jsem 
tu hru hrál, mi právě tolik 
bylo. Tehdy to pro příběh 
nikdo nehrál, byly to hlavně 
vtipné postavy. Na tehdejší 
dobu výborná grafika a hlav-
ně zábavná skákačka dokázala 
udělat jednu z nejlepších 
her na PSP.
Tato hra zůstala v mém srdci 
možná hlavně i kvůli tomu, 
že to byla vůbec první hra, 
kterou jsem kdy dohrál. ◄

DARK 
SOULS
Hledáte hru, která 
vám všechno řekne?
Hru, která vám všechno odpus-
tí?
Hru, kterou si zapnete, po-
kud jste v podstatě v úplném 
stresu?
Opravdu?
Tak tady jste špatně.
Dark souls je hra, která vám 
řekne jen jedno,  a sice jak 
se hra ovládá. „Zbytek se 
nauč sám, chlapečku.“ 
O extrémní obtížnosti snad 
mluvit ani nemusím, ono o to 
ani tolik nejde. Dark Souls 
vám v podstatě dá sežrat vaši 
vlastní chybu a bude vám to 
dávat najevo opravdu hod-
ně – tím myslím, že obrazovku 
YOU DIED uvidíte asi ze všeho 
nejvíc.
Ale v tom je právě to kouzlo!  
Zocelí vás a nebudete jen 
obyčejní hráči. 
Pokud umíte anglicky, překva-
pí vás i opravdu dobrým pří-
během. Já sám jsem si zahrál 
DARK SOULS docela nedávno 
a patří mezi mé novodobé srd-
covky. PRAISE THE SUN! ◄

Moje  
 srdcovky

Text: Tadeáš Kupka
Foto: archiv Tadeáše Kupky

Fo
to
: 
-a
b-Kdo nehraje počítačové hry, nebude nejspíš na této 

dvoustraně rozumět vůbec ničemu. Naopak kdo je hraje, 
bude blahem vrnět jako kotě. Psali je totiž skuteční 
odborníci v oboru gaming. 

 
Hodnocení: 
85 %

 
Hodnocení: 
73 %

 
Hodnocení: 
90 %

gameMETR novinky

Medievil Remastered
Datum vydání: 25.10. 2019
Lokalizace: Dabing
Herní studio: Other Ocean Emeryville 
pod Sony Interactive Entertainment
Žánr: Adventura

Klasika na Playstation 1 Medievil z roku 
1998, která jako jedna z prvních začala 
využívat ovladač Sony Dualshock. S touhle 
hrou vyrostla celá jedna generace hráčů, 
proto mě potěšilo, když jsem se dozvěděl, 
že se chystá remake připadající na říjen. 
Na ps4 jste si mezi 24. zářím a 6. říjnem 
mohli zahrát medievil free demo, které nám 
odhalilo například novou grafickou stránku 
hry. Všechny hráče také jistě potěšilo, 
že ovládání je skoro totožné s originál-
ní hrou. Ujměte se Sira Daniela Fortesque 
a získejte zpět svoji čest, o kterou jste 
za života přišli! ◄

Death Stranding
Datum vydání: 8.11. 2019
Lokalizace: Titulky
Herní studio: Kojima Productions
Žánr: Horror, Thriller

Už v listopadu se budeme moct ponořit 
do zničené postapokalyptické Ameriky. 
V blízké budoucnosti otřásly zeměkoulí zá-
hadné exploze, které spustily sérii nad-
přirozených událostí známých jako Příliv 
smrti. Hra od legendy herního průmyslu 
Hidea Kojimy s neméně legendárním obsaze-
ním (Norman Reedus, Mads Mikkelsen, Léa 
Seydoux, Troy Baker a Lindsay Wagner.) Do-
kážete uniknout ze všech stran se blížící 
smrti a zachránit svět před vyhubením?  ◄

Tom Clancy's Ghost Recon 
Breakpoint
Datum vydání: 4.10. 2019
Lokalizace: Titulky 
Herní studio: Ubisof
Žánr: Taktická střílečka, Survival
 
Hra se odehrává ve vizuálně úchvatném svě-
tě, který nezklame ani svojí velikostí. 
Hru můžeš hrát sám a nebo v kooperativ-
ním režimu až pro čtyři hráče. Hra umož-
ňuje tvorbu vlastního charakteru a výběr 
z tisíců vylepšení, aby vaše postava byla 
opravdu vaše a ničí jiná. Užij si pokračo-
vání cenami ověnčeného GHOST RECON: WIL-
DLANDS. ◄

SHADOW OF 
COLOSSUS
No jo, no, Japonci. Jsou to 
blázni, ale hry opravdu dělat 
umí. Tahle není vyjímkou. Defi-
novala jednu celou generaci her 
na PS2.
Hrajete za klučinu jménem „Wan-
derer“, který jede na konec 
světa, aby oživil svoji ženu, 
obětovanou bohu.
Docela brutální, co? Ani ne, 
hra to vůbec nedává najevo.
Váš úkol je prostý: 
Zabijte šestnáct obrů, 
tzv. Colossů, a vaše 
žena bude oživena. Roz-
hodně to lépe zní, než 
to doopravdy je, protože 
před vámi je šestnáct logických 
gigantických boss fightů.
Hra dokonce dostala Remake, což 
je předělávka na novou genera-
ci konzolí. Hra nezdědila pouze 
nádhernou atmosféru konce světa 
nebo dokonalý soundtrack, ale 
i příšerné ovládání. To se dá 
ale překousnout – před vámi se 
otevírá opravdu nabitých sedm 
hodin atmosférického úžasu. 
Nedávno jsem si zahrál samotný 
remake a opravdu chápu nostal-
gii, kterou hra vyvolala. ◄

Novinky představuje:
 Lucián Šedivý

OTÁZKA PRO  
TADEÁŠE A LUCIÁNA:

Vypadá to, že hraním 
strávíte hodně času. Co váš 

osobní život?

„Hry JSOU náš osobní 
život!“ 

 
Hodnocení: 
80 %

novinkysChOOL
recenze
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Mandava
Rozhledna Manda-
va je 25  km již-

ně od Prahy. Je výjimeč-
ná tím, že je to zároveň 
památník, který má připo-
mínat událost z husitského 

hnutí z roku 1419. Proto 
ten kalich na rozhledně. 
Rozhled z ní není tak 
velký, ale i tak stojí 
za to.  ◄

Žižkovský vysílač 
Žižkovský vysílač  je zároveň rozhlednou i re-
staurací. Možná si říkáte, že ta restaurace 

bude hodně drahá, ano máte pravdu, ale na slevomatu se 
dá celkem zalevno pořídit snídaně pro dva. Já a sest-
ra jsme tento poukaz dostali od rodičů k Váno-
cům. Musím říci, že jídlo 
bylo vysoká gastro-
nomie (tím myslím, 
že bylo výtečné). No 
a v rámci poukazu 
byl i vstup na pa-
noramatický výhled 
na Prahu. Jestli 
nejste milovní-
ci výšek, pod věží 
je minigolf. Roz-
hodně doporučuji, 
žižkovský vysílač 
je dvacet minut 
od školy. ◄

Letohrádek Hvězda
Letohrádek Hvězda je renesanční lovecké sídlo z roku 
1555. Nachází se na kraji obory kousek za Břevnovem. 

A proč zrovna „Hvězda“? Protože půdorys tvoří šesticípá 
hvězda. Letohrádek je veřejnosti volně přístupný, teď je 
tam stálá expozice bitvy na Bílé hoře. Také se tam ko-
nají svatby, koncerty ale i jiné další akce. A na závěr 
bych vás chtěl vyzvat: Až se na Hvězdu vydáte, napište 
na e-mailschool.zsvrsovicka@gmail.com, jestli jste se 
ztráceli v prvním patře stejně jako já. ◄

Výletní místa pro sChOOL testuje a fotí:
Adam Kabát 
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Kam se v Praze a blízkém 
okolí vydat na celkem 
nenáročný výlet? Neza-
pomeňte, že OUTDOOR je 
na podzim víc než ONLINE! 

Pro ty, kdo nema-
jí možnost „mastit 
na počítači“, přiná-
šíme recenze her pro 
mobilní telefon. 

TOP jídla letošního podzimu aneb Naše škol-
ní jídelna pod drobnohledem sChOOL. 

KAM 
na výlet?

PRO 
GURMÁNY

Okénko

LASAGNE
V naší jídel-
ně se podávají 
masové i zele-
ninové lasagne. 
Pozor, je v tom 
rozdíl! Zele-
ninové obvykle 
přinesou trochu 
zklamání, kte-
ré ale potla-
čí naděje, že 
příště budou 
masové. Na la-
sagne, když se 
objeví v menu, 
se většina lidí 
hrne do jídelny 
v houfech. ◄

Kolik hvězdiček  
uděluje sChOOL?

*****

ŽEMLOVKA
Řada lidi si řekne „fuj“, když sly-
ší slovo „žemlovka“. Ale v naší jí-
delně je to naopak. Patří k top jíd-
lům našich školních kuchařek a osladí 
i špatnou známku. ◄

Kolik hvězdiček  
uděluje sChOOL?

****

ŠPAGETY S BOLOGNOSKOU  
OMÁČKOU
Naše vršovická „bolognská“ 
omáčka skutečně připomíná 
opravdovou bolognskou omáčku. 
Je v ní maso a dokonce roztek-
lý sýr navrchu a chutná s těs-
tovinami prostě dobře. ◄

Kolik hvězdiček  
uděluje sChOOL?

****

Clash of Clans
Hra, která je prove-
dena skvěle. Postav-
te si svoji vesnici, 
válčete s ostatními hráči, 
vylepšujte svoji vesni-
ci! Hra vám nabídne zábavu 
na několik hodin. 

Pokémon Go 
Hra, která vás zved-
ne z postelí a do-
nutí vás chodit ven 
a chytat Pokémony, kteří 
jsou „cute“. Ale pozor, 
tato hra může být nebez-
pečná, když nedáváte pozor 
(hra vás vždy při spuště-
ní varuje). Přidejte se 
k žlutému týmu, k modrému 
a nakonec i k červenému. 

Modern  
Combat 5
Tak, máme tu stříleč-
ku od Gameloftu. Hra 
se vztahuje do budoucnos-
tí, kde zuří válka, a je 
na vás, jak ji zastaví-
te. Nabídne se vám hodně 
postav, uniforem, zbraní, 
ale taky mod pro více hrá-
čů. 

Ganster Vegas
Vynikajicí hra po-
dobná GTA. Hrajete 
v ní za boxera Fran-
ka, který se dostal do po-
tíží s vyděračským gan-
gem. Hra má hodně příběhů 
a hodně vedlejších úkolů.  
Když se nudíte, zkuste se 
dostat na vojenskou zá-
kladnu a ukrást tank nebo 
vrtulník!

HRY 
  na mobil

Napsal: Tomáš Volf

1

2

3

4

sChOOLrecenze

sChOOL
recenze

Mlsným jazýčkem ochutnává:Tamča Macková 

90%

85%

100%
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Hádáme se

Pohádal jsem se se svým spolužá-
kem, neustále mě uráží, nahlas 
se mi posmívá, chce se hádat. 

Co mám dělat?

Říká se, že na hádku musí být vždy dva. 
To znamená, že se něco mezi vámi stalo, co 
jste nedokazáli vyřešit, došlo mezi vámi 
ke konfliktu, nedorozumění, a proto jste 
se pohádali. Zajímalo by mě, co děláš ty, 
když tě tento spolužák „urazí“, „posmí-
vá se ti“, „chce se hádat“. Vracíš mu to 
stejně? Nebo nereaguješ vůbec? Nebo jdeš 
za ním a řekneš: „Hele, to nemá cenu, 
nebudeme se pořád hádat, pojďme si o tom 
v klidu popovídat a vyřešit to.“ Pokud 
to doopravdy nedokážete společně vyřešit 
spolu, hádky, urážky, posměšky pokračují, 
zajděte za školní psycholožkou. ◄

Hrozná třída

Jedna dvojice v naší třídě se 
pořád pere, jeden napadá dru-
hého. Vadí mi to, a nejen mně, 

hluk je pak po celé třídě, nemůžu 
se soustředit, bolí mě z toho koli-
krát hlava. Učitelé si pak myslí, 
že jsme hrozná celá třída. Nemůžou 
ty zlobivé kluky přesunout do jiné 
třídy?

Ne, nemůžou. Ti dva jsou součástí vaší 
třídy, vašeho kolektivu. Pokud jejich cho-
vání vadí i ostatním ve třídě, znamená to, 
že je vás víc, oni jsou jenom dva. To zna-
mená, že máte možnost na ně působit, aby 
se nechovali tak, jak se chovají. Pokud 
zbytku třídy půjdeš příkladem, jak se cho-
vat, jak spolu vycházet, jak se kamarádit, 
jak se respektovat, není možné, aby to ty 
dva neovlivnilo. ◄

Ona pomlouvá

Jedna spolužačka pořád všechny 
pomlouvá. Dlouho jsem jí všechno 
věřila, ale teď jsem se dozvě-

děla, že pomluvy šíří i o mně. Řekla 
jsem jí, ať to nedělá, ale ona po-
mlouvá dál. Můžu to nějak zastavit?

Ano. Tím, že ji budeš úplně ignorovat, ne-
budeš si jí všímat, nebudeš na to reagovat. 
Ostatní spolužačky přece vědí, jaká jsi do-
opravdy, nemusíš se obhajovat. A taky vědí 
moc dobře, jaká je dotyčná spolužačka, že 
pomlouvá úplně všechny a že se jí nedá vě-
řit! Velmi dobře funguje, když si ji zablo-
kuješ na všech sociálních sítích a nebudeš 
na nic reagovat. ◄

Jsem neoblíbená

Nejsem v naší třídě oblíbená. Sna-
žím se se s někým kamarádit, ale 
nikdo o to nestojí. Jak to mám 

změnit?

Napadají mě samé otázky: Bylo to tak vždyc-
ky, nebo se něco přihodilo a to zapříčinilo 
tvoji neoblíbenost?  Jak vypadá tvoje „sna-
ha o kamarádství“ , že o to nikdo nestojí? 
Opravdu „nikdo“? Zajdi za školním psycho-
logem, popovídáme si o tom a najdeme spolu 
cestu, jak to změnit. ◄

Chci ticho

Vadí mi, že se v hodinách větši-
na třídy baví a já neslyším, co 
říká učitelka. Když řeknu „ti-

cho“, mají mě za trapáka. Můžu vůbec 
něco změnit?

Chápu. Určitě nejsi sám, patříš mezi žáky, 
kteří se chtějí něco naučit, něco z té ho-
diny mít. Platí však jedno pravidlo: Na ho-
dinách si musí zřídit pořádek učitel, je to 
jeho nejenom kompetence, ale i povinnost. To 
on by měl říct „TICHO“ takovým způsobem, že 
to ticho opravdu nastane. Pořádek ve třídě 
o vyučováni nemůže zařídit nikdo jiný než 
učitel sám! ◄

Redakce sChOOL shromáždila pelmel 
potíží, se kterými se naši žáci 
potýkají. Třeba rady psycholožky 
pomůžou i vám! A pokud máte jiné 
dotazy, pište anonymně na school.
zsvrsovicka@gmail.com. Předáme je 
odbornici.

Problémy
se spolužáky

Radí školní psycholožka Daniela Hruškovicová PROMĚNY 
školy

na podzim

Toto je výběr 
fotografií ze školního 

projektu Proměny 
školy od září 2019 
do června 2020.

Talentovaní autoři 
a jejich podzimní 

pocity...

Fo
to
: 
Ad
am
 K
ab
át

Foto: Oleksandr  Brovdi

Foto: Lukáš Koula

Foto: Goce Krstevski

sChOOL
poradna

sChOOLfotoeditorial

Foto: Jan Jarský

Foto: Adam Kabát

Foto: Nina 
Bibilova 

a Tamča Mack
ová

Foto: Adam Kabát
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Na co jste se v září 
 (ne)těšili do školy?

Kamarádi
„Těšila jsem na kama-
rády, protože si mám 
s kým hrát. Taky na in-
formatiku, protože 
pracujeme na počítači. 
I na keramiku, proto-
že vyrábíme z keramické 
hlíny. Netěšila jsem se 
na matematiku, protože 
násobíme a dělíme.“ ◄

Anička  
Václavková, 
3.B 

Žádný 
strach
„Těšil jsem se 
na matematiku, 
protože mám rád 
počítání. Taky 
na češtinu, protože mám 
rád psaní. Vůbec jsem se 
nebál, že tento rok bude 
o něco těžší než minulý. 
Těšil jsem se i na míčo-
vé hry, mám totiž rád hry 
s míčem. Netěšil jsem se 
na prvouku, protože mě ne-
baví.“ ◄

Kryštof Pávek, 3.A

Ranní vstávání
„Těšil jsem se na psaní, 
protože jsem nevěděl, jaké 
to bude. A také na to, že 
máme pořád tu stejnou paní 
učitelku. Chodím na kerami-
ku a ta mě baví, vykraju-
jeme tam z hlíny tvary. Ale 
netěšil jsem se na ranní 
vstávání do školy. Bál jsem 
se, že tento rok nebude ta-
ková zábava jako vloni.“ ◄

Theodor Kahoun, 3.A

Hodná paní 
učitelka
„Těšila jsem se 
na matematiku, pro-
tože mě baví. Taky 
na naši paní učitelku 
Matějkovou, proto-
že je hodná, hrajeme 
s ní hry a pouští-
me si s ní pohád-
ky. Netěšila jsem se 
na psaní, jde mi to, 
ale někdy mě bolí 
ruka a nebaví mě 
to.“ ◄

Laura  
Sarvašová, 
2.A
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